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ACTA DE L'ASSEMBLEA MUNICIPAL OBERTA DE SALLENT 

L/oc de realització: Sala Joan Vila i Valentí. 

Día: 30 de juny de 2016 

Hora d'inici: 20:15 hores 

Nombre d'assistents: 44 

Desenvolupament de la reunió. 

S'inicia la sessió recordant les característiques d'aquest tipus d'assemblees així com 

també les normes de funcionament de l'assemblea per tal que aquesta sigui agil i es 

puguin debatre tates les propostes presentades. 

Per una altra banda, la comissió planteja un seguit de modificacions al reglament de 

l'assemblea municipal ober1a per tal de facilitar la participació de més persones. Les 

modificacions presentades són les següents: 

"Article 2. Periodicitat. 

Esta previst realitzar un maxim de dues assemblees a l'any, una al mes de juny i 

una altra al mes de novembre. Les assemblees seran convocades amb un mínim 

de dos mesas d'antelació. 

Article 3. 2. Per tal de participar i poder ex e reir el dret a vot, les persones es 

podran inscriure a l'ajuntament de Sallent a través de l'OMIAC, o bé, per e-Tram, 

fins el mateix dia de la celebració de /'AMO. 

Artic/e 4 

La comissió estara formada per: 

Un representant de les entitats municipals que compleixi els requisits 

enumerats en l'apartat 4.1.2. escollits mitjanqant sorteig, previa presentació 

de candidatures. 

- Dos vei'ns del municipi escol/its mitjanqant sorteig, previa presentació de

candidatures.
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o En data 15 de juny de 2016 la comissió de l'AMO presenta un escrit al registre de

l'ajuntament de Sallent demanant sobre l'estat de les propostes aprovades.

o La regidora de participació concerta una reunió amb els membres de la comissió i

les persones que van presentar la proposta per tal de fer el seguiment.

PROPOSTA NÚMERO 1: 

Creació de noves zones d'esbarjo per a infants a la zona del Poble nou, retirada d 

les prohibicions relacionades amb el joc a les places del municipi i mantenimen 

del passeig del riu i zona de sota el pont Vell. 

Presentació de la proposta a carrec de /\grupament Roques A/bes. 

Des de l'Agrupament Roques Albes, i com a entitat que vetlla per a que tots els infants i 

joves d'aquest poble tinguin els drets que els corresponen, volem manifestar el següent. 

Degut a que ells i elles no tenen veu en órgans de decisió com poden ser les Assemblees 

Municipals Obertes, nosaltres com a monitors i monitores de l'esplai, volem exposar-vos 

les seves inquietuds. 

Gracies a activitats que hem anat realitzant durant el curs, hem creat una llista de les 

accions que creiem que s'han de dur a terme d'acord al que els infants i joves de l'esplai 

ens han demanat. 

Així dones, mostrem les accions i el perqué d'elles. 

- Retirada de la prohibició i les senyals que indiquen que no esta permes jugar a

les places de Sallent als majors de 6 anys. Creiem que tots els infants i joves

majors de 6 anys tenen dreta a jugar a totes les places del poble, ja sigui amb

una pilota o anant en bicicleta. Evidentment, tenint en compte i respectant totes

les persones i objectes que hi puguin haver al voltant.

- Creació de més pares o zones d'esbarjo al barri del Poble nou. Va ser una de

les accions que els infants del barri més ens van demanar. No disposen de

zones d'esbarjo a part de la de la pla9a Catalunya, i ja queda més apartada del

barri. A dalt de tot deis Passeig Guillem Viñas, darrere deis contenidors que hi

ha actualment, seria un bon lloc.
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En relació al pare infantil que es propasa construir al barri del poble nou, comenta que els 

terrenys no són municipals i per tant la ubicació proposada no seria viable. Pel que fa a la 

convivencia a les places entre els infants i adults pel que fa al joc, cal dir que la intensitat 

del joc entre els infants menors de sis anys i els que són més grans és diferent. Aixó 

s'evidencia en el fet que als centres escolars hi ha dos espais diferenciats al patí i fins i 

tot franges horaries diferents. 

Montse Martínez 

Comenta que el que cal fer és deixar-se de tonteries i fixar-se en tata la "merda" que hi ha 

a la porta del cau, on hi ha alguna gent que hi van fins i tot a pixar-se. 1 que cal fer alguna 

qüestió per tal d'evitar-ho. 

Mane/ Pastor 

Comenta que la proposta presentada és molt concreta i que caldria elaborar-la més. Posa 

de manifest que en el pare hi ha actes incívics que realitzen alguns infants com podrien 

ser el fet de trencar branques, ficar-se dins els jardins, etc. Caldria plantejar un treball 

més profund per dotar de més consistencia a la proposta. 

En aquesta proposta han intervingut 7 persones, 4 dones i 3 homes 

Resposta deis presentadors de la proposta: 

En resposta a algunes de les intervencions que s'ha realitzat proposen votar per separat 

les propostes. Pel que fa al pare infantil al poble nou, comenta que l'ajuntament pot 

buscar un altre espai de la seva propietat per tal de poder ubicar-he. Pel que fa a la zona 

de sota el riu, recullen les qüestions que s'han comentat al llarg del debat que posen de 

manifest la necessitat d'una intervenció en aquesta zona en la qual s'hi troben moltes 

deixalles, i una falta de manteniment pel que fa a les herbes que fins i tot fa que no s'hi 

pugui baixar per les escales. 
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- Arreglar la vara de riu o bé demanant una actuació a l'ACA o bé una autorització

per dur a terme els treballs que calguin.

- Tenir cura de l'espai de passeig.

Síntesis i desenvolupament de la proposta. 

Sobre el punt 1: 

- Eliminar la terra que hi ha sobre la resclosa de Cal Sala que li dóna un aspecte

deixat

- Eliminar les illes d'arbres al mig de la llera del riu.

- Sega controlada de les plantes enfiladisses i esbarzers, segons criteris

mediambientals (ara mateix hi ha massa enfiladisses que assequen altres

plantes i arbres perqué els prenen la llum solar), peró tenint en compte que en

aquest espai també hi viuen animals (polles d'aigua, anees ... ).

- Reposició d'arbres si s'escau, ja que fan ombra a la gent que passeja i són un

element de contenció en cas de possibles riuades.

- Eliminar restes que han quedat d'actuacions anteriors (lianes seques,

branques trencades ... )

- Actuar sobre la salut deis arbres de la riba (si tenen fongs, branques

esqueixades ... ).

- Obrir un espai a la sortida del canal de Cal Sala, ocupat per malta canya xiula,

perqué no hi quedi l'aigua estancada i evitar que hi quedin atrapats els peixos.

Sobre el punt 2: 

- Eliminar les herbes que aixequen els rajols, reposar els que falten.

- Netejar més sovint, ja que hi ha malta brutícia acumulada.

- Conscienciar la població de la necessitat de civisme en l'espai públic (caques

de gos, deixalles .. )

- Reparar la barana en els trossos que esta trencada.

- Reposar les azalees en els 8 espais que estan buits i plens d'herba.

- Reposar els 2 bancs que es van treure i no es van tornar a posar.





i SALLENT 
PARTICIPA 

Genís Sabaté: 

us 
ASSWBlfES 
MutHCIPAlS 
oarnns

Comenta que la zona del passeig del riu des de Sallent a Cabrianes és preciosa, no 

només la zona del riu sinó també el canal, així com els animals que hi habiten i que seria 

interessant utilitzar-lo també com un recurs didactic per la canalla. 

Ramon Cabra: 

Posa en evidencia que esta molt bé fer intervencions puntuals, peró que si no hi ha un pla 

de manteniment, aquestes intervencions no serveixen de res. 

Celia Galvez. 

Anima a posar-se forts davant de l'ACA i a donar suport a l'ajuntament per tal de poder 

mantenir les lleres del riu netes. 

Josep Escudé. 

Comenta que es va fer una exposició a Sallent sobre el riu Llobregat des de Castellar de 

n'Hug fins a la seva desembocadura i que l'autor de l'exposició va comentar que el tram 

més bonic de riu és justament el que passa per Sallent, per tant caldria protegir-lo. 

En aquesta proposta han intervingut 6 persones, 1 dona i 5 homes. 

Respostes de la presentadora de la proposta: 

En resposta a algunes de les qüestions plantejades es comenta que quan hi va haver la 

riuada als anys 80 només es veien les copes deis plataners i també va danyar molt tot. 

Recorda que segons tenia entes hi havia una zona de "policia" de la qual l'ajuntament es 

podria fer responsable de les actuacions. També comenta que hi ha municipis de 

Catalunya que tenen la vora del riu molt maca com podria ser Balaguer i podria servir 

com a model per donar-li vitalitat a la nostra. Demana de fer arribar aquesta proposta a 

l'ACA per tal de fer més incidencia i recorda que totes les qüestions que s'han plantejat 

en relació a la vorera existent són competencia municipal i per tant aquí si que s'hi pot 

actuar. 





-

i SALLENT 
PARTICIPA 

lfS 
ASSWBlHS 
MUNICIPAlS 
OBERlfS 

A tall d'exemple. 

Facilita espais de l'immoble a cooperatives per exemple que es dediquin a creació de 

planters, a gestió i emmagatzematge de materials per energies netes i alternatives, i 

d'altres activitats que necessiten d'un espai i instal·lacions suficients. 

Com s'hauria de fer: 

1. Com a primer pas fer un inventari i assenyalar tots els actius materials,

edificis i d'altres que es poden posar al servei d'aquest projecte. (Estem

parlant basicament de l'escorxador).

1 crear les bases i el reglament per regular tot el projecte. Aixó es tindria de

fer amb el maxim de participació ciutadana.

2. Obrir un termini de presentació de sol·licituds i projectes entre els

interessats per utilitzar aquests actius. Debatre i discutir els projectes

presentats i aprovar en tot cas els que compleixin els principis de:

• Foment de l'ocupació laboral cooperativa que tingui arrelament al

poble.

• Foment de la creació de llocs de treball entre els joves tenint en

compte la igualtat d'oportunitats entre tots els interessants.

Foment d'activitats, si s'escau relacionades amb el respecte al

medi ambient, amb les energies alternatives o amb activitats

ecológiques.

3. En definitiva i resumint, seria la posada a disposició, per part de

l'ajuntament, amb condicions favorables i de foment d'activitat (lloguer

barat, subvenció fiscal, avantatges fiscals, etc .. ) per tal d'utilitzar aquests

immobles ociosos que l'ajuntament té i que formen part del patrimoni de la

població com a actius a disposició de la generació d'activitat productiva, a

poder ser cooperativa i creadora de llocs de treball.
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Votacions de la proposta. 

Vots afirmatius 

35 

La proposta ha estat aprovada per l'Assemblea. 

PROPOSTA 4: 

Vots en contra 

1 
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Vots en blanc 

5 

Promoció d'un mercat mensual els dissabtes de productes ecológics de; 

proximitat únic a la comarca. 

Presentació de la proposta per patl de la Cooperativa de consum la Brolla. 

1. PROPOSTA DE CREACIÓ D'UN MERCAT DE PRODUCTES ECOLÓGICS I DE

PROXIMITAT.

Es proposa un dissabte al mes. Es tractaria d'un mercat únic a la nostra comarca.

2. En els darrers anys hi ha hagut un augment de !'interés social pels productes

lliures de plaguicides i fertilitzants de síntesi química. Cada cop hi ha més

persones conscienciades quan parlem del tema de l'alimentació. S'aposta per

uns aliments de qualitat, de temporada i a l'hora donant oportunitat als canals

curts de comercialització.

D'altra banda, faria reviure l'espai de la Plaga de la Pau, la qual, cada vegada es 

veu rnés desolada. 

3. Fer arribar als productors del municipi informació i assessorament respecte els

cultius , els mitjans de producció i les dietes que s'adaptin i siguin respectuoses

amb els patrons socioculturals de la població. D'altra banda, podrien aprofitar per

donar un major valor afegit als aliments que cultiven.
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Comenta que el dissabte hi ha un mercat peró només amb una parada i que també 

estaria bé contemplar la possibilitat de l'intercanvi de productes. 

Celia Galvez 

Comenta que la idea esta molt bé, que actualment ja hi ha una parada el dissabte peró no 

són de Sallent, creu que seria interessant que els pagesos del municipi volguessin anar a 

vendre els excedents de la collita com es feia abans. 

Respostes del presentador de la proposta: 

En resposta als comentaris que s'han anat realitzant comenta que els mercats que hi ha 

actualment d'aquesta tipologia acostumen a ser mensuals. També creu que seria oportú 

fer un reglament per tal d'establir el seu funcionament. Pel que fa a les certificacions 

considera que si són gent del municipi potser no caldria aquest tipus de certificació 

perqué tothom ja es coneix i es garanteix la proximitat. Pel que fa a l'espai del mercal 

creuen que entre la pla9a de la Pau, el primer tram del Carrer del Cos i la Pla9a de la 

Verdura seria suficient. En relació a la proximitat, depén del producte és una o una altre, 

ja que depén de la zona hi ha productes que pel clima no es poden conrear. En quan a 

l'intercanvi de productes es comenta que és més dificultós organitzar-ho i que a Sallent ja 

n'existeix un (el mercal de !'Estraperlo). També consideren que aquesta iniciativa no 

només es centra en el fet comercial sinó que també es contemplen tallers, xerrades ... 

En aquesta proposta han intervingut 7 persones, 2 dones i 5 homes. 

Votacions do la proposta. 

Vots afirmatius Vots en contra Vots en blanc 

41 o o 

La proposta ha estat aprovada per l'Assemblea. 
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Per demostrar la viabilitat económica d'aquesta proposta hem creat una taula on es 

mostra una comparativa entre els preus de lloguer i els de compra i el que estalviaríem si 

es fer aquesta inversió. 

Dos apunts previs: 

• El total del preu esta fet comptant que ho necessitarem 4 dies; entenent que hi ha

activitats que en duren 7 i d'altres un cap de setmana. 1 pensant que podríem fer

un lloguer de 3 cops l'any.

• El total de les amortitzacions no hi ha contemplada l'oportunitat de llogar a altres

pobles o esdeveniments el material que l'Ajuntament compri per a poder disminuir

el temps d'amortització.

Les amortitzacions estan calculades dividint el preu de compra amb el cost que

ens suposa llogar-ho, només un any.

MATERIAL 

1 Generador de 

corrent trifasica de 

45 KVA 

30 m2 d'escenari 

homologat amb 

potes telescópiques 

PREU COMPRA PREU LLOGUER OBSERVACIONS 

10.774,93 € 

5.692,69 € 

- 48, 75 €/dia

- 188,48 gasoil.

- 150 fianc;a

- 50 €

asseguranc;a i 

calbes de 

connexió. 

TOTAL: 583,48 € 

El lloguer 

Si comptem que ho 

podríem fer servir una 

mitjana de 3 cops l'any; 

hi destinem 1750,44 € 

cada any. Amb 6 anys 

hauríem amortitzat la 

compra. 

i Si comptem que ho 

muntatge 150 € podríem fer servir una 

per dia. mitjana de 3 cops l'any; 

hi destinem 1800 € cada 
TOTAL: 600 € 

any. 

Amb tres anys hauríem 
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Es demana si la fumera fes front a adquirir tot aquest material del que parlen, estarien 

disposats a deixar-ho a l'ajuntament. 

Montse Martínez. 

Considera que el problema de la proposta és que ha estat presentada per la Fumera i no 

per una altra entitat del poble. Pero considera que és necessari pel municipi i per moltes 

altres entitats, com per exemple al FAES que quan organitza caminades no disposa de 

WC per a la gent. 

Anna Raurell. 

Posa en evidencia que la Fumera s'associa a festa de nit, pero també neix amb 

inquietuds d'omplir d'activitats durant el dia, per a infants i altres col· lectius. 

Teresa Soler. 

Es pregunta perqué en el plantejament de la proposta no es contempla l'adquisició de 

WC per a dones. També recorda que hi havia uns WC públics anteriorment al municipi i 

es pregunta si seria viable o no recuperar aquest equipament i si seria complicat el 

manteniment. 

Caries Pasquet. 

Considera que la proposta és viable perqué el material que es proposa adquirir finalment 

es podria utilitzar a les diferents festes del poble com Carnaval, Enramades ... El fet de 

poder llogar un equip electrogen solucionaria en part el fet d'haver de llogar comptadors 

amb FECSA i fer els butlletins, etc. Considera que l'escenari caldria adquirir-lo amb 

sostre. 1 posa en evidencia que les carpes i els "allargos" anirien molt bé per fer els 

controls de muntanya quan s'organitzen curses o caminades del FAES o d'altres entitats 

esportives del municipi. 

Jesús Codina: 

Posa de manifest que cal tenir present a l'hora de fer els números, el manteniment de tot 

aquest material i les hores de treball complementaries que aixo implicaria. 



Manel Pastor. 

Considera que segons quin tipus d'actuacions (actuacions de danses Folck) que 

necessiten un escenari amb un terra amb unes condicions especials, i per tant podría ser 

interessant tenir-ho present de cara a l'adquisició del nou material. 

Respostes de les presentadores de la proposta: 

Comenten que tot el material del qual es parla a la proposta és material que en un 

moment o altre de l'any l'ajuntament lloga. Pel que fa al manteniment no s'ha tingut en 

compte el que suposaria el generador, la resta sí. Els WC portatils en dos anys estarien 

amortitzat amb el manteniment inclós, no s'ha plantejat comprar WC per a dones perqué 

l'ajuntament en aquests moments ja en disposa de dos. També comenten que tot aquest 

material no el vol comprar la Fumera, que el motiu de la proposta és el fet que sigui 

adquirit per l'ajuntament per tal que tot el poble se'n benefici. 

En aquesta proposta han intervingut 10 persones, 5 dones i 5 homes. 

Votacions de la proposta. 

Vots afirmatius Vots en contra Vots en blanc 

36 1 4 

La proposta ha estat aprovada per l'Assemblea. 

Un cap debatudes les propostes, la comissió dóna les gracies als assistents per la seva 

participació en l'assemblea, recorda que en la propera assemblea es renovaran els 

membres de la comissió i anima al públic assistent a presentar propostes i fer-ne difusió 

per tal que sigui un órgan de participació útil per tata la població de Sallent. Sense més 

assumptes a tractar finalitza l'assemblea en el temps establert per a la seva realització. 

Signants: 

Gemma Codina Jesús Codina 

Presidenta de la Comissió Secretari Comissió Membre de la Comissió Membre de la Cornissió 




